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Protokół nr XXXIV/2010 
z przebiegu XXXIV sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 4 lutego 2010 roku 
 

 
XXXIV sesja Rady Powiatu odbyła się w Sali posiedzeń Starostwa 

Powiatowego w Zielonej Górze. 
Na ogólną liczbę 21 radnych wszyscy radni byli obecni. 
Lista obecności radnych i zaproszonych gości - załącznik nr 1 do 

protokołu nr XXXIV/2010. 
 

Ad 1. 
Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu 

Zielonogórskiego o godz. 12.00 otworzył XXXIV sesję Rady Powiatu 
Zielonogórskiego, przywitał zebranych i zgodnie z listą obecności stwierdził 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek 
obrad oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd przedłożył dwie auto 
poprawki do projektów uchwał i poprosił o dopisanie w pkt 8 ppkt 7 i 8 „wraz 
z autopoprawką”. 

Porządek obrad wraz z zaproponowaną zmianą został przyjęty 
jednogłośnie, 21 głosami „ZA”. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXIV Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  

międzysesyjnym. 
5. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu Zielonogórskiego w 2009 roku. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nowogród Bobrzański, 
(druk 289);    

2) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kargowa, (druk 290);  
3) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zielona Góra, (druk 291);   
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4) zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego 
w sprawie likwidacji Lubuskiego Szpitala Specjalistycznego 
Pulmonologiczno-Kardiologicznego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Torzymiu, (druk 292);     

5) emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu, (druk 295);   

6) szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 
należności pieniężnych Powiatu Zielonogórskiego i powiatowych 
jednostek organizacyjnych mających charakter cywilnoprawny, (druk 
296);    

7) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego 
na lata 2008-2015”, (druk 293) wraz z autopoprawką;   

8) zmiany w budżecie powiatu na 2010 r., (druk 294) wraz 
z autopoprawką. 

9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zamknięcie XXXIV Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3.  

Rada jednogłośnie, bez zastrzeżeń przyjęła Protokół nr XXXIII/2009 
z sesji z dnia 30 grudnia 2009 r. 

 
Ad 4.  

Przewodniczący Rady przedstawił swoje działania w okresie 
międzysesyjnym. Wziął udział w 4. posiedzeniach Zarządu oraz pełnił 
5 dyżurów w biurze Rady. 17 stycznia uczestniczył w spotkaniu opłatkowym 
zorganizowanym przez Związek Sybiraków. 

Radni bez uwag przyjęli sprawozdanie Przewodniczącego. 
 

Ad 5.  
Starosta Zielonogórski poinformował, iż Zarząd przyjął 8 uchwał. 

Podjęto uchwały w sprawie:  
1. opracowania planu finansowego zadań z zakresu administracji na 

2010r., 
2. nadanie uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu 

do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 
budżetowym i latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia 
ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności 
wykraczają poza rok budżetowy, 

3. nadania upoważnienia kierownikom jednostek organizacyjnych 
powiatu do dokonywania zmian w planie wydatków jednostki 
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4. nieodpłatne przekazanie sprzętu z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Czerwieńsku na rzecz Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu 
Dróg z siedzibą w Sulechowie, 

5. zmiany w planie wydatków budżetu powiatu na 2010 r., 
6. przyznanie 14 stypendiów sportowych Starosty Zielonogórskiego na 

2010 r., 
7. zmiany w planie wydatków budżetu powiatu na 2010 r., 
8. określenie wysokości dotacji na jednego ucznia w szkole niepublicznej 

na 2010 r. 
Następnie przedstawił i omówił rozpisane i rozstrzygnięte w okresie 

międzysesyjnym przetargi zorganizowane przez Powiatowy Zielonogórskie 
Zarząd Dróg zs. w Sulechowie oraz przez Starostwo Powiatowe w oparciu 
o Prawo zamówień publicznych i według Zarządzenia Starosty (załącznik nr 2). 

Ponadto zapoznał zebranych o spotkaniach, uroczystościach, na 
których członkowie Zarządu reprezentowali Powiat Zielonogórski. Starosta 
uczestniczył w spotkaniu noworocznym zorganizowanym przez Burmistrza 
Sulechowa w Zborze Kalwińskim i Burmistrza Kargowej w Chwalimiu. 
Wicestarosta brał udział w spotkaniu noworocznym w Urzędzie 
Marszałkowskim z przedstawicielami lubuskich kombatantów i osób 
represjonowanych. Starosta zainaugurował otwarcie okręgowych eliminacji XIV 
Olimpiady wiedzy o żywieniu i żywności zorganizowanej w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnej w Sulechowie. Wicestarosta uczestniczył w naradzie 
powiatowego zespołu roboczego powołanym przez  Lubuskiego Kuratora 
Oświaty na temat „Dostosowania struktur szkół ponadgimnazjalnych do 
możliwości edukacyjnych uczniów na rynku pracy”. Współuczestniczył 
w podsumowaniu wyników bezpieczeństwa za rok ubiegły w Komendzie 
Miejskiej Policji. Wicestarosta w okresie międzysesyjnym zaangażowany był w 
pracach Komisji konkursowej „ Gospodarczo-Samorządowy HIT Regionów 
2009”. Gala odbędzie się 12 lutego 2010r. Dokonano uroczystego w otwarcia 
Sali wiejskiej w Starym Kramsku i poświęcono nowy wóz strażacki dla 
ochotniczej Straży Pożarnej w Starym Kramsku, w uroczystości wzięli udział 
członkowie Zarządu. Starosta na bieżąco monitoruje budowę szpitala 
w Sulechowie i warsztatów szkolnych w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Sulechowie.  

Poinformował również zebranych, że prowadzone są stałe obserwacje 
stanu wód na rzece Odra i Bóbr, na razie zagrożenia nie wystąpiły.  

 
Ad 6. 

Przewodniczący zgodnie z prośbą radnych zobowiązał się do 
przedstawienia Radzie (umieszczenia w sprawozdaniu frekwencji każdego 
radnego w 2009 r.). Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie (załącznik nr 3). 
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Ad 7. 
Henryk Jagoda spytał o możliwość finansowania przez Powiatowy 

Urząd Pracy w ramach prac interwencyjnych lub robót publicznych robotników 
zatrudnianych przez Urzędy Gminy przy usuwaniu skutków zimy. Zapytał się 
również o zwiększenie środków na „akcję zima”. 

Jadwiga Oziemkowska przekazała prośbę Rady Sołeckiej wsi Krępa 
o wykonanie napraw dróg i chodników we wsi. Pismo w tej sprawie przekazała 
Przewodniczącemu Rady (załącznik nr 4). Poprosiła o informację czy 
zabezpieczona w budżecie powiatu nadwyżka na prace drogowe w Gminie 
Zabór zostanie przeznaczona na inne, niezbędne roboty na terenie Gminy. 

Starosta od razu oznajmił, że niestety nie, kwota nadwyżki wynikła 
po przeprowadzeniu przetargu na prace w Zaborze zostanie przesunięta do 
gminy Czerwień, gdyż tam inwestycje drogowe były najmniejsze. 

 
Ad 8. 

1) Rada wobec brak uwag, 20 głosami „ZA” i 1 „WSTRZYMUJĄCYM” 
(Tadeusza Cygańskiego) przyjęła uchwałę XXXIV/269/2010 
w sprawie pomocy finansowej dla Gminy Nowogród Bobrzański 
(załącznik nr 5). 

2) Radni nie zgłosili zastrzeżeń do projektu uchwały (druk nr  290) 
i podjęli Uchwałę Nr XXXIV/270/2010 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Gminy Kargowa, 20 głosami „ZA” 
i 1 „WSTRZYMUJĄCYM” -Tadeusza Cygańskiego (załącznik nr 6). 

3) Rada jednogłośnie, 21 „ZA” podjęli Uchwałę Nr XXXIV/271/2010 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zielona 
Góra(załącznik nr 7) . 

4) Projekt uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie 
likwidacji Rada zaopiniowała pozytywnie i 18 głosami „ZA” , przy 
3 „WSTRZYMUJĄCYCH” (Edward Szyjka, Roman Rakowski 
i Andrzej Bawłowicz) Rada podjęła Uchwałę Nr XXXIV/272/2010 
w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Lubuskiego w sprawie likwidacji Lubuskiego Szpitala 
Specjalistycznego Pulmonologiczno-Kardiologicznego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Torzymiu(załącznik nr 8) . 

5) Radni przyjęli Uchwałę Nr XXXIV/273/2010 w sprawie emisji 
obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania 
i wykupu, 20 głosami „ZA” i 1 „WSTRZYMUJĄCYM” Lecha Czury 
(załącznik nr 9). 

6) Jednogłośnie, 21 „ZA” przyjęto Uchwałę Nr XXXIV/274/2010 
w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 
w spłacie należności pieniężnych Powiatu Zielonogórskiego 
i powiatowych jednostek organizacyjnych mających charakter 
cywilnoprawny(załącznik nr 10) . 
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7) Radni jednogłośnie przyjęli autopoprawkę do projektu uchwały. 
Uchwałę XXXIV/275/2010 w sprawie zmiany w „Planie Rozwoju 
Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” Rada podjęła 
przy 1 głosie „WSTRZYMUJĄCYM” (Lecha Czury) i 20 głosach 
„ZA” (załącznik nr 11) . 

8) Przyjmując autopoprawkę do zmian w budżecie powiatu Lech Czura 
„WSTRZYMAŁ SIĘ”, 20 głosów „ZA”. 
Uchwałę Nr XXXIV/276/2010 w sprawie zmiany w budżecie powiatu 
na 2010 r., Rada podjęła przy 1 głosie „WSTZRYMUJĄCYM SIĘ” 
i 20 „ZA” (załącznik nr 12) . 

 
Ad 9.  

Starosta Zielonogórski przypomniał, iż w budżecie powiatu były 
zabezpieczone środki w wysokości 500.000 zł na „akcję zima”. Tegoroczne 
warunki pogodowe zaskoczyły wszystkich i Zarząd dołoży wszystkich 
możliwych starań, by dofinansować te prace i będzie prowadzić rozmowy 
z wykonawcami zimowego utrzymania dróg. 

Wicestarosta nawiązując do możliwości skierowania bezrobotnych do 
prac przy odśnieżaniu stwierdził, że jeszcze nie wpłynęło dofinansowanie. 
Poinformował, że bezrobotni pobierający zasiłek mogą dorobić do niego 300,00 
zł bez jego utraty. Rzeczywistość nie odzwierciedla potrzeb: ani bezrobotni nie 
są chętni do pracy, ani też wójtowie nie zgłaszali zapotrzebowania na ich. 

Starosta powrócił do tematu zgłoszonego przez radną Jadwigę 
Oziemkowską w sprawie oszczędności wynikłych z przeprowadzonego 
przetargu na roboty drogowe w Gminie Zabór. Powtórzył, że nadwyżka zostanie 
przeznaczona na prace w Gminie Czerwieńsk. To jedyna gmina na terenie, 
której w 2009 r. nie wykonano prac drogowych. Dlatego też ta gmina skorzysta 
z pierwszeństwa.  

Jadwiga Oziemkowska poprosiła Starostę o pisemną odpowiedź na 
sprawę, którą zgłosiła. 

Rafał Gajewski zauważył, iż z problemem oczyszczania chodników 
można częściowo uporać się poprzez korzystanie z prac skazanych na prace 
społeczno-użyteczne. Ta metoda sprawdza się w Łężycy. 

Tadeusz Cygański napomknął, że są to pojedyncze przypadki 
i niestety większość takich ludzi sprawia więcej kłopotów niż korzyści z ich 
pracy. 

Z tą tezą zgodził się Michał Bandziak, stwierdzając, że koszty 
stworzenia Tego miejsca pracy przewyższają wartość tej pracy. 

Henryk Jagoda potwierdził te opinie, opierając się na swoim 
doświadczeniu. 

Stanisław Okopień poinformował o źle wykonanej nawietrzni drogi 
do Górzykowa i Trzebiechowa – Ostrzyc. 
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Henryk Jagoda poprosił o zwiększenie nadzoru nad firmami 
odśnieżającymi drogi. 

Starosta zaznaczył, że trwa ciągły monitoring prac tych firm, 
prowadzone są rozmowy, lecz rozległość terenu jaki dana firma ma oczyścić jest 
zbył duży. Nowe doświadczenia są motorem do nowych form zawierania umów 
i tak też będzie. Teren powiatu podzielony zostanie na mniejsze części. 

 
Ad 10. 

Rafał Gajewski poruszył kwestię z jaką zwrócili się do niego 
Kresowianie. Przypomniał, że Prezydent Wiktor Juszczenko nadał członkom 
OUN/UPA status kombatantów oraz pośmiertne nadanie Stepanowi Banderze 
tytułu Bohatera Ukrainy. Stwierdził, iż na razie jest oczekiwanie na reakcję 
władz państwowych, jeśli ona nie nastąpi wówczas poprosi Radę o zajęcie 
stanowiska.  

Andrzej Bawłowicz przypomniał, że miały być wyznaczone drogi 
newralgiczne i te odśnieżane w pierwszej kolejności. 28 stycznia została 
zablokowana ze względu na wypadek, a objazd był niemożliwy – trasa 
alternatywna nieodśnieżona. 

Radni otrzymali harmonogram posiedzeń Rady Powiatu na 2010 rok. 
Sławomir Baronowski zwrócił uwagę, iż 24 czerwca jest zakończenie 

roku szkolnego i poprosił o przesunięcie tego terminu. 
Rada wyraziła zgodę, a data zostanie ustalona później. 
Brygida Wróblewska spytała Starostę o czas oczekiwania chorych na 

wizytę u lekarzy specjalistów. 
Starosta oznajmił, iż nie ma takiej wiedzy, ani wpływu. Powiat nie 

jest organem stanowiącym żadnej przychodni. 
Brygida Wróblewska dopytała o zabezpieczenie medyczne 

i pielęgniarskie w Domach Pomocy Społecznej w Trzebiechowie i Bełczu. 
Edwin Łazicki oświadczył, że w obecnie jest zapewniona opieka 

medyczna i pielęgniarska. 
Tadeusz Cygański wrócił do kwestii poruszonej przez Rafała 

Gajewskiego i poparł jego opinię. 
Roman Rakowski zauważył, że są to sprawy bardzo wrażliwe, a przy 

tym międzynarodowe i należy czekać na oficjalne stanowisko władz 
państwowych. 

 
Wobec wyczerpania się tematów Przewodniczący Rady o 12:50 

zamknął obrady XXXIV sesji. 
 

  Protokolant          Przewodniczący Rady 
          Powiatu Zielonogórskiego 
 
Jolanta Drygas           Krzysztof Sroczyński 

 


